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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT  CELEBRADA EL  
DIA 15 D’OCTUBRE  DE 2012 
 
Data:  15 d’octubre de 2012 
Caràcter:  ordinària 
Convocatòria: primera 
Inici:    20,00  hores 
Fi:       21,30 hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament de Llubí 
Assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
- 1er. Tinent de batlle,  Sr. Toni Vallespir Perelló  
- 2º Tinent de batlle, Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
- Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriz Catalina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
- Regidor, Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Joan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa: Sr. Tomàs Ramis Barceló 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la 
corporació 
 
 
1.- EXAMEN I APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR.- 
A continuació,  pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació 
que formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior. 
  
Per part del Sr. Gabriel Vicens del grup municipal PSM-EN  es va manifestar el 
següent:  “Al punt de l’ordre del dia núm. 6 de l’esborrany de data 16 de setembre de 
2012, respecte a la moció del PSM-EN a favor de reciclatge i en contra de la 
incineració de residus de fora de les Illes Balears, vol que consti en acta que el seu 
partit va votar en contra de l’ampliació de cinquanta anys de la concessió a l’empresa 
Tirme.” 
 
Sotmès a votació el citat esborrany, va ésser aprovat per  unanimitat dels assistents, amb 
l'esmena  i/o correcció presentada.  

 

2.- EXAMEN I APROVACIÓ  MODIFICACIÓ ÀMBIT ACTUACIÓ UAC 2.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  1 d’octubre de 2012, que deia: 
 
“En data 24 d’agost de 2012 la Junta de Compensació de l’UAC – 2 va celebrar reunió 
al qual al punt de l’ordre del dia número 1 es proposa la modificació de l’àmbit 
d’actuació de la Junta de Compensació, essent aprovat per més del 60% del 
percentatge de participació de la Junta. 
 
En data 10 de setembre de 2012 (NRE 1508) la presidenta de la Junta de 
Compensació de l’UAC – 2 va presentar instància sol·licitant la modificació per part de 
l’Ajuntament de la delimitació de l’àmbit d’actuació previst a les NN.SS. 
 
Exclusions: 
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- Finca registral 5425 amb referència cadastral 1048701ED0914N0001QQ 
propietat de la Sra. Maria Salvà Torrens. 

- Finca registral 5424 amb referència cadastral 1048702ED0914N0001PQ 
propietat del Sr. Joan Torrens Alomar. 

- Finca registral 5420 amb referència cadastral1048703ED0914N0001LQ 
propietat del Sr. Sebastián Torrens Alomar. 

- Finca registral 5423 amb referència cadastral1048704ED0914N0001TQ 
propietat del Sr. Miquel Torrens Alomar. 

 
Inclusions: 

- Finca 2184N amb referència cadastral 1048910ED0914N0001JQ propietat de 
la Sra. Catalina Ferragut Alomar (Totalitat de la finca) 

- Finca 2810 amb referència cadastral 1048910ED0914N0001EQ propietat del 
Sr. Jaime Serra Pons (Totalitat de la finca) 

 
Per tot això, vist l’informe del Secretari-Interventor, PROPOSO al Ple l’adopció del 
present ACORD:  
 
Primer.-  Modificar l’àmbit d’actuació de l’UAC – 2 d’acord amb la sol·licitud de la Junta 
de Compensació. 
Segon.-  Publicar el present acord al BOIB i pàgina web de l’Ajuntament  
(www.ajllubi.net ) per la presentació de les al·legacions corresponents. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 

Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa,    
per unanimitat, acorden aprovar  la proposta abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 

 

3.- EXAMEN I APROVACIÓ NO DISPONIBILITAT PAGA EXTRA ORDINÀRIA 
DESEMBRE 2012.- 

Es va donar lectura a la Proposta d’Acord, de data  27 de setembre de 2012,  signada pel 
regidor d’Economia, Hisenda i Urbanisme, Sr, Miquel Perelló Alomar,  que deia: 
 
“D’acord amb l’article 2 del Reial Decret –llei 20/2012, de 13 de juliol, de mesures per 
garantir l’estabilitat pressupostària i foment de la competitivitat, estableix que el 
personal del sector públic (Administració local) “veuran reduïdes les seves retribucions 
en les quanties que correspongui percebre al mes de desembre com conseqüència de 
la supressió tant de la paga extraordinària com de la paga addicional de complement 
específic o pagues equivalents de dit mes”. 
 
D’acord amb l’apartat 4 del citat article 2 del Reial Decret –llei 20/2012 “ les quanties 
derivades de la supressió de la paga extraordinària i de les pagues addicionals de 
complements específic o pagues addicionals equivalents d’acord amb el disposat en 
aquest article es destinaran en exercicis futurs a realitzar noves aportacions a plans de 
pensions o contractes de segurs col·lectius que inclogui  la cobertura de la contingència 
de jubilació (...)”. 
 
Això suposa l’obligació de: 

1) Immobilitzar, en el present exercici, els crèdits prevists per l’abonament de les 
citades quanties. 
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2) Afectar aquests crèdits a la finalitat que al propi article es cita, sense que es 
puguin destinar a cap altre objectiu, ni en el present ni en futurs exercicis. 

 
En definitiva, suposa la no disponibilitat d’aquests crèdits, el qual es declaren 
immobilitzats i afectats al destí establert al Reial Decret-Llei 20/2012.  
L’Ajuntament de Llubí no té plans de pensions  o contractes de segurs col·lectius que 
inclogui la cobertura de la contingència de jubilació. 
Per tot això, i d’acord amb l’article 33 del RD 500/1990, PROPOSO a l’Ajuntament Ple 
l’adopció del present ACORD: 
Primer.- Declarar no disponible el crèdit destinat al pagament de la paga extraordinària i 
de les pagues addicionals de complement específic o pagues addicionals equivalents. 
Segon.- La declaració de no disponibilitat no suposarà l’anul·lació del crèdit, però amb 
càrrec al saldo declarat no disponibilitat no podran acordar-se autoritzacions de despeses 
ni transferències i el seu import no podrà ser incorporat al pressupost de l’exercici 
següent. 
Tercer.- Correspondrà la declaració de no disponibilitat de crèdits, així com la seva 
reposició a disponible, al Ple de l’Entitat.” 
 
Per part del Sr. Batlle es va explicar que aquesta mesura que aplica el Govern Estatal 
després de l’aprovació  del RD 20/2012, permetrà estalviar a l’Ajuntament uns divuit mil 
euros, que segons aquest mateix RD es tindran que destinar a uns plans de pensiones a 
l’any 2015.   Observant que aquest Ajuntament no té cap pla de pensions per als seus 
funcionaris, s’està  estudiant la possibilitat de tornar a  beneficiar-los amb una 
assegurança privada de salut, que és la manera que té l’Ajuntament de poder 
compensar-los per la pèrdua de poder adquisitiu que han sofert els darrers anys.    
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens es va manifestar que  el seu grup, PSM-EN, està en 
contra de les retallades, tant del Govern estatal com de l’autonòmic, i a part de que 
aquesta mesura va en contra de la autonomia local municipal, per tant votarà en contra 
de la proposta.  
 
Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert del grup municipal PSOE i el regidor SR. 
Joan Ramis Ramis, del grup municipal CxI, també es va manifestar que votarien en 
contra de la proposta de l’equip de govern.  
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa,    
per majoria (4 vots a favor: PP, 6 vots en contra: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI), acorden 
rebutjar la proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 

 
4.- EXAMEN I APROVACIÓ MODIFICACIÓ CRÈDIT  (EXPT. 7 /2012).- 
Es va donar lectura a la Proposta d’Acord, de data  1 d’octubre de 2012,  signada pel 
regidor d’Economia, Hisenda i Urbanisme, Sr, Miquel Perelló Alomar,  que deia: 
 
“Per Decret de Batlia de dia 1 d’octubre de 2012, s’inicia l’expedient per a l’aprovació 
de la modificació de crèdit mitjançant suplement de crèdit. 
 
Per poder atendre les despeses que es detallen a continuació, per a les quals la 
consignació és insuficient o no n’hi ha en el pressupost ordinari actual, cal tramitar 
l’expedient de suplement de crèdit i crèdit extraordinari, que s’ha de finançar mitjançant 



 4 

romanent de tresoreria del pressupost vigent de la corporació, amb subjecció a les 
disposicions vigents.  
 
Despeses que cal finançar, i finançament que es proposa:  
 
a) Partides del Pressupost de despeses a que afecten l’expedient: 
 
Partida 162/13100.- RETRIBUCIONS LABORAL PERSONAL P EÓ OBRES.-Es 
proposa ampliar en la quantitat de 1.300 euros, per prorroga contracte pintor, un mes, 
per pintar l’Ajuntament. 
 
Partida 321/13100.- RETRIBUCIONS LABORAL PERSONAL T EMPORAL 
ESCOLETA.-  es proposa ampliar en la quantitat de 10.620 euros, per cobrir baixa 
personal Escoleta i pagament  triennis endarrerits de la Directora de l’Escoleta. 
 
Partida 920/15100.- GRATIFICACIÓ FUNCIONARIS ADM. G ENERAL.-  es proposa 
ampliar en la quantitat de 2.030 euros pel pagament hores extres (mesos gener abril  
2012) i assistència òrgans col·legiats del  Secretari, i altres gratificacions de funcionaris 
Administració General  (hores extres de funcionaris per les festes de S’Ermita, Sant 
Feliu, Son Ramis i previsió de Fira de Sa Mel). 

 Partida 130/15100.- GRATIFICACIÓ POLICIA AUXILIAR.-  es proposa ampliar en la 
quantitat de 1.530 euros, pel pagament hores extres Policia Auxiliar (hores extres 
Policia Local festes de S’Ermita, Sant Feliu, Son Ramis i previsió Fira de Sa Mel). 

Partida 162/15100.- GRATIFICACIÓ PEÓ OBRES- es proposa ampliar en la quantitat 
de 1.165 euros, pel pagament hores extres peons obres (hores extres Peó Obres 
festes de S’Ermita, Sant Feliu, Son Ramis i previsió Fira de Sa Mel). 
 
Aquestes modificacions del Capítol I no s’utilitzaran per compensar la pèrdua 
adquisitiva dels empleats públics de la paga extraordinària de desembre (prohibit 
taxativament per Reial Decret-Llei 20/2012 I Nota Informativa del Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques), sinó per suplementar el crèdit i preveure les hores extres 
del trimestre que ve. 

Partida 338/22699.- SOCIETAT D’AUTORS (SGAE).- es proposa ampliar en la 
quantitat de 6.972 euros, pel pagament factures de Festes Sant Feliu, S’Ermita i Son 
Ramis de diversos exercicis (rec.extrajudicial crèdit). 
 
Partida  011/31002.- INTERESSOS PRESTEC Nº 96203121 5794106 LA CAIXA.-  es 
proposa crear i habilitar una nova partida en la quantitat de 3.464 €, pel pagament 
interessos de dit préstec. 
 
Per tot això, PROPOSO al Ple l’adopció de l’acord següent ACORD: 
 
Primer.-  Aprovar l’expedient de suplement de crèdit número 7/12, per  finançar  
mitjançant  romanent de tresoreria per a despeses generals del pressupost vigent de la 
corporació. 
 
Segon.-  Aprovar la següent proposta de modificació de crèdit número 7/12 en el 
Pressupost Municipal de 2012 per suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de 
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Tresoreria disponible, quedant fixades les partides i conceptes pressupostaris afectats, 
de la següent forma: 
 

PARTIDES EN AUGMENT: 

DESPESES 
 

GRUP      

PROGRA-  DENOMINACIO Consignació Augment supl. Consignació 

MES Subcon.  anterior crèdit final 

162 13100 Retribucions personal laboral peó obres 30.310,00 1.300,00 31.610,00 
321 13100 Retribucions personal laboral escoleta 33.855,00 10.620,00 44.475,00 

920 15100 Gratificacions funcionaris Ad.General 1.200,00 2.030,00 3.230,00 
130 15100 Gratificacions Policia Auxliar 2.500,00 1.530,00 4.030,00 
162 15100 Gratificacions Peó Obres 1.000,00 1.165,00 2.165,00 
338 22699 Societat d’Autors 2.000,00 6.972,00 8.972,00 

011 31002 Interessos La Caixa nº 962031215794106 0,00 3.464,00 3.464,00 

     70.865,00 27.081,00 97.946,00 

INGRESSOS 

 
          

PARTIDA DENOMINACIO Consignació 
Augment 
supl. Consignació 

    anterior crèdit final 

870.01 Romanent de tresoreria 157.047,65 27.081,00 184.128,65 

      157.047,65 27.081,00 184.128,65 
 
L’import total ampliat de dit expedient ascendeix a 27.081,00 €, essent la procedència 
dels fons per finançar el mateix, amb càrrec al romanent de tresoreria disponible. 
Quedant d’aquesta forma anivellat el Pressupost. 
 
Tercer.-  Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies 
hàbils, mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
En cas que no es presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple 
disposarà del termini d’un mes, comptat des de la finalització del període d’exposició 
pública, per resoldre-les.”   
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa,    
per majoria  (4 vots a favor: PP; 1 vot en contra:  PSOE, i 5 abstencions: 4 PSM-EN, 1 
CxI) , acorden aprovar la proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 

 
5.- EXAMEN I APROVACIÓ RENÚNCIA PAGA EXTRAORDINÀRIA  DEL 1ER. TINENT 
BATLLE.- 
Es va donar lectura a la Proposta d’Acord, de data  5 d’octubre de 2012,  signada pel 1er  
tinent de batlle, Sr. Toni Vallespir Perelló,  que deia: 
 
“L’article 2 del Reial Decret – llei 20/2012, de 13 de juliol, de mesures per garantir 
l’estabilitat pressupostària i de foment de competitivitat, estableix que els empleats 
públics deixaran de percebre la paga extraordinària del mes de desembre així com la 
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paga addicional de complement específic o pagues addicionals equivalents de dit mes, 
amb l’objectiu de reducció del dèficit públic. 
 
D’acord amb l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament a la sessió de dia 21 de juny de 
2011, exerceixo el càrrec de 1er Tinent de Batlle en règim de dedicació exclusiva. 
 
Vista l’obligació de les diferents Administracions Públiques per complir amb l’objectiu 
de reducció del dèficit, les mesures que s’estan aplicant i els objectius i finalitats que 
es pretén aconseguir, així com solidaritzar-me amb els empleats públics, aquest 
regidor, desitja fer donació d’una de les 14 pagues que té dret (2.680,43 euros brut) 
exceptuant la part proporcional que per llei ha de tributar a Hisenda, per destinar-los al 
col·legi Públic Duran Estrany a la compra de material informàtic. 
  
Per tot això, i d’acord amb les disposicions legals vigents, PROPOSO al Ple l’adopció 
del present ACORD:  
 
Primer.-  Aprovar la donació de la part proporcional d’una paga extra del règim de 
dedicació exclusiva 2012. 
 
Segon.-  Destinar aquest import, realitzat a través de transferència, a l’adquisició de 
material pel Col·legi Públic Duran Estrany. 
 
Tercer.-  Notificar el present acord al Col·legi Públic Duran Estrany.” 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens, del grup municipal PSM-EN, es va manifestar que 
estava molt content  amb aquesta proposta, si bé vol que consti en acta, que la seva 
moció és anterior a  la proposta del primer tinent de batlle,  sobre la supressió de la 
paga extraordinària de Nadal per la dedicació exclusiva.  
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa,    
per unanimitat, acorden aprovar  la proposta abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 

 
6.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN SOBRE RENÚNCIA PAGA 
EXTRAORDINÀRIA REGIDOR DE DEDICACIÓ EXCLUSIVA.- 
Es va donar lectura a la moció de data  25 de setembre de 2012, que deia: 
 
“El grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista a l’ Ajuntament de Llubí sotmet a 
la consideració del PLE la següent  MOCIÓ per la re ducció de les percepcions 
econòmiques dels membres del consistori. 
 
Ateses les mesures de reordenació i racionalització de els administracions públiques 
que està implantant el Govern de l’Estat i el Govern de els Illes Balears i en especial 
les recollides al Reial Decret-llei 20/2012, de 13 de juliol, referides al personal de les 
administracions públiques que determina la desaparició de la paga extraordinària de 
desembre, en un exercici de responsabilitat i solidaritat amb tot el personal de 
l’administració pública, el Ple de l'Ajuntament de Llubí adopta el següent: 

Acord 
Aplicar la mateixa disposició del Reial Decret-llei 20/2012, concretament la desaparició 
de la paga extraordinària de desembre, a tot càrrec polític que tengui dedicació 
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exclusiva a l’Ajuntament de Llubí o, en el seu cas, aplicar una reducció de la percepció 
econòmica amb el percentatge corresponent.”  
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa,    
per unanimitat, acorden aprovar  la moció abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 

 
7.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN SOBRE EXIGÈNCIA  CATALÀ ALS 
EMPLEATS PÚBLICS DE L’AJUNTAMENT.- 
Es va donar lectura a la moció de data  25 de setembre de 2012, que deia: 
 
“El grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista a l’A juntament de Llubí sotmet a 
la consideració del PLE la següent  MOCIÓ pel requi sit del català en la plantilla 
de personal de l’ajuntament de Llubí. 

La Llei 9/2012, de 19 de juliol, de modificació de la llei 3/2007, de 27 de març, de la 
funció pública de la comunitat autònoma de les Illes Balears, estableix que el 
coneixement de la llengua catalana en les administracions públiques de l'àmbit de la 
comunitat autònoma no serà, de manera general, un requisit per accedir a la condició 
de l'empleat públic. 

La llei també estableix excepcions a la prescripció anterior entre les quals hi ha la dels 
llocs de feina que tenguin com a funció principal la “informació i l'atenció al públic” o la 
“recepció al públic o l'atenció telefònica”. 

En aquest sentit, la Disposició Final quarta, dos de la Llei 9/2012 estableix que : “En el 
termini d’un any, les administracions de l’àmbit territorial de la comunitat autònoma de 
les Illes Balears i els ens del sector públic instrumental que en depenguin han 
d’adaptar les seves relacions de llocs de treball al que estableix aquesta llei.” 

Per fixar els criteris en els que s’ha de basar aquesta adaptació, s’ha de tenir en 
compte que el Text de l’Exposició de Motius de la Llei 9/2012, de modificació de la Llei 
3/2007, ens recorda que l’article 4 de l’Estatut d’Autonomia estableix que la llengua 
catalana, pròpia de les Illes Balears, ha de tenir, juntament amb la castellana, el 
caràcter d’idioma oficial, sense que ningú no pugui ser discriminat a causa de l’idioma, 
a la vegada que determina, en l’apartat 3, que ‘les institucions de les Illes Balears 
garantiran l’ús normal i oficial dels dos idiomes, prendran les mesures necessàries per 
assegurar-ne el coneixement i crearan les condicions que permetin arribar a la igualtat 
plena de les dues llengües quant als drets dels ciutadans de les Illes Balears. 

La pròpia exposició de motius de la Llei 9/2012, ens recorda que quan l’Estatut es 
refereix a les relacions dels ciutadans amb les administracions públiques, l’article 14 
preveu el seu dret a ‘accedir a la funció pública en condicions d’igualtat i segons els 
principis constitucionals de mèrit i capacitat’ i a ‘dirigir-se a l’Administració de la 
comunitat autònoma en qualsevol de les seves dues llengües oficials i a rebre resposta 
en la mateixa llengua utilitzada. 

La exposició de motius també fa incidència en que la legislació bàsica de l’Estat, la Llei 
7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut bàsic de l’empleat públic, quan indica en l’apartat 2 
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de l’article 56 – regulant els requisits per accés a l’ocupació pública - que ‘les 
administracions públiques, en l’àmbit de les seves competències, han de preveure la 
selecció d’empleats públics degudament capacitats per cobrir els llocs de treball a les 
comunitats autònomes que tinguin dues llengües oficials’, de manera que es garanteixi 
el dret del ciutadà a ser atès en la llengua que sol·liciti sempre que sigui oficial en el 
territori, tal com preveu l’apartat 11 de l’article 54. Es tracta d’assegurar la satisfacció 
correcta dels drets lingüístics que es reconeixen als ciutadans en l’àmbit territorial de 
les Illes Balears. 

D’altra banda, entenem que la informació, atenció o recepció al públic formen part de 
les tasques essencials de qualsevol treballador públic, tal i com queda clar a  la Llei 
4/2011, de 31 de març, de la bona administració i del bon govern de les Illes Balears, 
que en l'article 3 es refereix als servidors públics i al dret dels ciutadans “a rebre 
informació suficient dels assumptes que siguin del seu interès, d'una manera 
accessible, comprensible i transparent.” En el cas d’una administració local, la més 
propera al ciutadà, i corresponent a un municipi petit com és el cas de Llubí, aquesta 
funció d’atenció al públic encara és més generalitzable a tot el personal.  

Per tant, qualsevol lloc de treball de l’Ajuntament de Llubí és susceptible d'incorporar 
el coneixement imprescindible de la llengua pròpia de les Balears, amb diferents 
nivells de coneixement en funció de les característiques específiques de cada lloc.  

Finalment, pel que fa a l’autonomia de l’Ajuntament de Llubí per decidir sobre aquesta 
qüestió, cal recordar que son competència municipal l’administració dels recursos 
humans i la normalització lingüística. 

En aquest sentit, també és bo recordar que el conseller d’Administracions Públiques, 
Simón Gornés, durant la tramitació parlamentària de la llei 9/2012 que modificà la Llei 
de funció pública de les Illes Balears va explicar a la cambra legislativa que “si un 
ajuntament considera que tots els seus nous treballadors públics han de tenir nivell de 
català, ho pot fer determinant-ho així a la seva relació de llocs de treball, senzillament."  
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Llubí adopta els següents:  

Acords 
 Primer.  Incorporar el coneixement del català, de manera individualitzada i com a 
requisit, a tots els llocs de treball de la plantilla de personal de l’Ajuntament de Llubí i 
futures ampliacions com a adaptació de la relació de llocs de treball que estableix la 
Llei 9/2012, de 19 de juliol, de modificació de la llei 3/2007, de 27 de març, de la funció 
pública de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
Segon . Comunicar aquest acord al Govern de les Illes Balears i a les administracions 
competents en matèria de Funció Pública.”  
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa,    
per unanimitat, acorden aprovar  la moció abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 

 
 
8.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN SOBRE POS 2012. - 
Es va donar lectura a la moció de data 3 d’octubre de 2012, que deia: 
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“El grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista a l’A juntament de Llubí sotmet a 
la consideració del PLE la següent  MOCIÓ sobre el Pla d’obres i serveis del 
Consell de Mallorca. 
 
El  Pla d’obres i serveis és un programa d’ajudes fonamental per poder dur a terme 
inversions públiques als ajuntaments petits i mitjans de Mallorca.  Amb aquest Pla els 
municipis poden fer front a obres necessàries pel bon manteniment de carrers, 
equipaments, instal·lacions públiques i infraestructures bàsiques molt diverses.  En són 
exemples les importants inversions que a Llubí es varen efectuar durant la darrera 
legislatura gràcies a  la disposició mostrada pel consell de Mallorca i, concretament, pel 
Departament de Cooperació Municipal. 
 
A principi de l’actual legislatura vàrem veure amb satisfacció que tant el nou conseller de 
Cooperació Local com l’actual presidenta del Consell de Mallorca s’anaven desplaçant 
als diversos municipis illencs per interessar-se per les seves necessitats i prioritats, i a 
leshores fer una bona llista de les mateixes. 
 
D’altra banda cal destacar que en moments de crisi econòmica, com els que vivim, les 
petites i variades obres que suposen les inversions als municipis permeten dinamitzar el 
ja prou malmès sector de la construcció.  És evident, també, que amb el Pla d’obres i 
serveis s’aconsegueixen multiplicar els efectes de la inversió, generant llocs de feina a les 
petites i mitjanes empreses locals i satisfent les necessitats municipals.   Aquestes són 
entre d’altres les inversions que fan del Consell de Mallorca un ajuntament d’ajuntaments, 
tot donant pes municipal i municipalista a aquesta institució. 
 
En passades edicions del Pla d’obres i serveis, amb una minsa ajuda estatal, el Consell 
de Mallorca ha arribat a donar als municipis de tots els colors polítics fins a 13 milions 
d’euros, fet que en moments en què manca la feina del sector privat de la construcció 
s’ha pogut donar aire a petites empreses, i s’ha pogut aconseguir promoure llocs de feina 
que, sense aquestes inversions del Consell, haurien comportant més persones a l’atur i 
per més temps. 
 
Els ajuntaments sempre tenen moltes necessitats a satisfer ja que són les institucions 
més properes al ciutadà, i malgrat això són les que menys ingressos tenen per part de 
l’Estat.  Una situació injusta  que amb l’ajut del Consell de Mallorca es veu en part 
pal·liada.  tot i així, molts ajuntaments encara han de rebre doblers dels que estaven 
compromesos en anteriors edicions del POS. 
 
Actualment sens dubte vivim situacions complicades, però els avantatges que 
anteriorment s’han exposat de les petites inversions municipals fan que des del grup de 
regidors i regidores del PSM-Entesa Nacionalista de Llubí considerem que s’haurien de 
prioritzar, i en comptes d’això  es confirma que el Consell de Mallorca ha anunciat que el 
2012 no hi haurà POS malgrat aquest estava pressupostat. A tot això cal afegir la 
preocupació perquè a les hores d’ara ja s’hauria d’haver convocat el POS per a l’exercici 
del 2013. 
 
Per tot això, el grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista proposa al Ple adoptar els 
següents:    
     Acords 



 10 

1. Traslladar a la presidència del Consell de Mallorca l’absolut desacord de l’Ajuntament 
de Llubí pel que fa a la supressió del PS 2012 que ja estava pressupostat, i el 
malestar pels perjudicis que això ocasiona al municipi de Llubí. 

  
2. Instar el Consell de Mallorca  a resoldre de manera immediata la convocatòria del POS 

2012    amb càrrec a la partida aprovada al pressupost de 2012 del Consell, cosa que 
permetria dur a terme part o la totalitat de les propostes previstes i aprovades a 
l’Ajuntament de Llubí. 

 
3 Convocar independentment a la resolució del POS 2012 i com més aviat millor el Pla 

d’Obres i Serveis per a l’any 2013.” 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa,    
per unanimitat, acorden aprovar  la moció abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 

 
9.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ CXI SOBRE FUNDACIÓ  DU RAN-ESTRANY.- 
Es va donar lectura a la moció  de data  5 d’octubre de 2012, que deia: 
 
“El grup municipal de convergència per les illes a l’Ajuntament de Llubí sotmet a la 
consideració del PLE la següent  MOCIÓ: 
 
Reconeixement institucional i ciutadana al matrimoni DURAN-ESTRANY. 
 
Degut als moments actuals de retallades i ajustaments del govern de les illes dins 
l’educació, s’ha de fer un reconeixement a un matrimoni que desinteressadament i sense 
ànim de lucre va donar el seu patrimoni al poble de Llubí. 
Som un poble afortunat i ara més que mai vista la situació actual s’ha de reconèixer, així 
com se mereix  s’ha d’honrar pel seu fer d’humanitat i solidaritat al poble de Llubí per què  
no se perdi dins la memòria i quedi constància per els generacions futures de tots els 
llubiners de qui eren DURAN-ESTRANY i el que varen fer pel poble de Llubí.    
 
El dia 9 de gener del pròxim 33 anys que la Fundació quedà constituïda amb el que figura 
Juan Estrany Munar i anys més tard se va fer una nova escriptura i s’incorporà la seva 
dona Catalina Duran Galmes fusionant les dues fundacions. 
la fundació rebé fa 32 anys 1 milió de pessetes i un pis a Palma, que na Catalina Duran 
Galmes tenia l’usdefruit del pis fins a la seva mort, la segona fundació incorporà 4 milions 
aproximadament. 
Dels interessos del capital 5 milions (30000 euros) i del a venda del pis de Palma són els 
diners que disposa la Fundació per les seves activitats o donatius com són l’escoleta, ruta 
de llibres. beca, ajudes, viatges d’estudis i altres activitats.   
 
Per tot això, el ple adopta el següent: 
 

1. Un reconeixement institucional del poble de Llubí, al que representa la Fundació 
DURAN-ESTRANY i el que va fer per l’escola de Llubí. 

2.  Una placa commemorativa de qui eren i el que varen fer pel poble de Llubí, 
instal·lada a l’entrada del CP DURAN-ESTRANY, perquè els nostres fills i nets 
sàpiguen qui eren el matrimoni DURAN-ESTRANY. 
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3. Celebració d’un dia cada 2 anys dedicant una activitat els personatges DURAN-
ESTRANY, perquè els alumnes sàpiguen qui eren els que du el nom del seu 
col·legi, amb activitats culturals (tallers de dibuix, redaccions) 

4. El nom de DURAN-ESTRANY es tengui en compte pels nous projectes de donar 
nom a carrers i avingudes del nostre poble.”  

 

Per part del Sr. Gabriel Vicens del grup municipal PSM-EN es va presentar una 
esmena verbal sobre el punt núm. 3 de l’anterior moció,  acceptada pel regidor del 
grup municipal CxI i que quedaria amb la següent redacció: 

“L’Ajuntament proposarà al Consell Escolar, la celebració d’un dia cada 2 anys dedicant 
una activitat els personatges DURAN-ESTRANY, perquè els alumnes sàpiguen qui eren 
els que du el nom del seu col·legi, amb activitats culturals (tallers de dibuix, redaccions).” 

Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa,    
per unanimitat, acorden aprovar  la moció abans descrita amb l’esmena acceptada. 

 
10.- PROPOSTES D’URGÈNCIA .-    
Prèvia declaració d’urgència, acordada per unanimitat dels assistents, que representa 
el vot favorable de la majoria absoluta legal, es va tractar el següent assumpte:  
 
1.-  EXAMEN I APROVACIÓ DETERMINACIÓ FESTES LOCALS PER A L’ANY 2013.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data 9 d’octubre de 2012, que deia: 
 
“Vist l’escrit remés per la Vicepresidència Econòmica, de Promoció empresarial i 
d’Ocupació, de data 19 de setembre de 2012, pel qual es comunicava el calendari per a 
l'any 2013 de les festes laborables que són pròpies a l'àmbit de la Comunitat Autònoma 
de les Illes Balears, i sol·licitava d'aquest Ajuntament, es comuniqués d'acord amb l'article 
46 del RD 2001/83, de 28 de juliol, les dues festes locals que per tradició li siguin pròpies. 
 
Aquesta Batllia, proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
  
1º.- Determinar com a festes de caràcter local, retribuïdes i no recuperables, per a l'any 
2013, les següents: 
  
1ª.- Festa de S’Ermita:  2 d'abril. 
2ª.- Sant Feliu: 1 d’agost.  
 
2º.- Notificar el present acord a la  Direcció General de Treball i Salut Laboral del Govern 
de les Illes Balears. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 

 Els reunits, per unanimitat dels assistents, acorden aprovar íntegrament la Proposta de la 
Batllia abans descrita i l’acord contingut a la mateixa.  
 
 
11.-  PRECS I PREGUNTES.-     
Per part del regidor Sr.  Cristòfol Riera Solé, del  grup municipal PSM-EN, es va 
formular el següent prec: 
-Que als fulls informatius dels cursos que ofereix l’Ajuntament, es doni informació 
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correcta, ja que per exemple, als cursos d’anglès i rutes històriques, el preu no és el 
correcte.   
 
 Per part de la regidora Sra. Beatriz Catalina Rodr íguez Fiol, del grup municipal 
PSM-EN, es va formular el següent prec: 
-Que es faci neteja a tots els carrers i carrerons del poble.   El Sr. Batlle manifestà que 
amb els mitjans que tenim, es fa tot el possible i que s’estudiarà l’adquisició d’una 
màquina  escombradora  per millorar el servei de neteja. 
 
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es va 
formular el següent prec:   
-Que  es tengui més cura i es faci més neta la brutor dels cans als carrers del poble.   
El Sr. Batlle informà que s’estan posant cartells (Son Marget, Poliesportiu, ...) per 
evitar aquestes brutors, a part,  es posaran sancions als propietaris dels cans.  També 
informà sobre el conveni que l’Ajuntament té amb Natura Parc per a la recollida 
d’animals.   
 
Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es va 
formular el següent prec:  
-Que es canviï la xarxa de la pista de tennis i que es faci qualque reparació a la moqueta 
de la pista de pàdel.   El Sr. Toni Vallespir informà que ja s’ha demanat pressupost.   
 
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es va 
formular les següents preguntes: 
-Des de fa varies setmanes s’ha constatat més la presència de la Guardia Civil per 
Llubí  ¿a que es deu?    Li contestà el Sr. Batlle dient que és a conseqüència dels 
robatoris  que s’han  sofert a la  zona.   
 
-¿Ja s’ha redactat la Memòria de l’Escola d’Estiu?    Li contestà la regidors, Sra. 
Margalida Gelabert dient que al pròxim plenari s’informarà del a mateixa. 
 
-¿Com està el tema del reglament d’ocupació d’espais públics?   Li contestà el Sr. 
Batlle dient que s’està estudiant el tema. 
 
-¿Ja se sap com quedarà la ronda de la via de circumval·lació?    Li contestà el Sr. 
Batlle dient que havia vist un dibuix  del Consell de Mallorca, però oficialment, no se 
sap res.    A la segona ronda hi haurà garrovers, tapareres, etc.   
  
Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es 
varen formular les següents preguntes:  
-¿Quins són les actuacions que s’estan fet per als joves del poble?   Li contestà el Sr. 
Toni Vallespir dient que  s’està arreglant el casal de joves, i que es nomenarà com a 
persona responsable a Antònia Llompart. 
 
-¿Quins actes es preveuen organitzar per la fira de la mel?    Li contestà el Sr. Batlle dient 
que enguany només es rebran ajudes per part de La Caixa, ja que  per part de Fogaiba, 
Semilla, etc. no es pot aportar res i com cada any, el Sr. Juan Ferrer Llompart serà el que 
coordini els  actes que s’organitzin.    També el Sr. Toni Vallespir manifestà que a la 
comissió assessora d’esports  es va acordar que les entitats esportives  facin actuacions  
a la fira de la mel.  
 
Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es varen 
formular les següents preguntes: 
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-¿S’ha confirmat que ha desaparegut el pou de la ronda d’Es Dau?   Li contestà el Sr. 
Batlle dient que si, que des de el Consell de Mallorca, li varen  dir que no tocarien els 
elements catalogats, i encara que aquest pou no estigués catalogat, no s’ha comunicat 
res. 
 
-A l’entrada a Llubí per la segona ronda, queda la via bastant estreta, ¿S’han estudiat  
possibilitat  per regular el trànsit i així evitar embussos?     El Sr. Toni Vallespir 
contestà que quan estigui finalitzada l’obra,  s’estudiarà quina és la millor solució,  ja 
sigui limitar l’accés de vehicles,  direcció prohibida, etc.  
 
-¿Té l’Ajuntament previst la redacció i aprovació de qualque mesura per a la regular 
l’aferrada de cartells als llocs públics?    El Sr. Batlle contestà que l’únic que està 
regulat  per ordenança municipal és la publicitat dinàmica. 
 
 
Sense més assumptes a tractar, per ordre del Sr. President s’aixecà la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del que com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 
 
 


